
Referat af skolebestyrelsesmøde d. 6. februar 2025 kl. 17.00-20.00 

Deltagere: Helle Liliegren Harbild, Christina Gro Storm-Andersen, Jesper Larsen, Peter J, Christina 

Møller, Søren Søndergaard, Koray Ufuktan, Martin Hein, Maria Hollington, Natashia Lohse, Lisbeth 

Kjær Larsen 

 

Afbud: Meinhild Djurhuus, Julie Gørtz Smestad, Amdi Wiil, Line Ingberg 

 

Punkt Uddybende kommentarer Tid 

1.Valg af ordstyrer /Martin 17.00 

2.Valg af referent /Christina   

3.Godkendelse af dagsorden /Martin 

 

 

4. Status Status generelt, sygefravær mm 

Sygefraværet er faldende, og Gerbrandskolen har det laveste 

sygefravær blandt skoler på Amager. 

Status på nationale overgangstest. En sammenligning af 

Gerbrandskolens resultater i forhold til landsgennemsnittet viser 

at eleverne på Gerbrandskolen generelt ligger på gennemsnittet 

eller lige over. 

Gennemgang af timefordelingsplanen for 2025/26 fra 

ministeriet, med det årlige minimums timetal fordelt på 

klassetrin. Antallet af lektioner for børnehaveklasse og 1. klasse 

er reduceret – engelsk og billedkunst udgår for 1. klasse. Det er 

et minimumstal, det er endnu ikke endelig landet, hvordan det 

kommer til at se ud på Gerbrandskolen.  

MED-udvalget arbejder videre med bud på tilrettelæggelsen af 

timerne i indskolingen. Der præsenteres et oplæg på næste SB-

møde, og gerne også, hvordan det tilrettelægges på de øvrige 

skoler i fireskole-samarbejdet: Herunder timetal, og om der 

ansættes overgangspædagoger, eller lægges opgaverne hos 

eksisterende børnehaveklasselærere? 

Mads er tilbage i uge 8. 

/Jesper 

17.10-17.45 

5. Lejrskole Beslutningspunkt 18.00-18.20 



Oplæg til konkret model for lejrskole 

/Søren, Jesper 

Jesper fremlagde hvordan Højdevangen beregner lærernes 

timeforbrug i forbindelse med lejrskole.  

Evt. kan timebanken fra timefordelingsplanen bringes i spil? 

5 dage er lang tid at være afsted – men 3 eller 4 dage, er der 

opbakning til blandt lærerne.  

Der var opbakning i SB til en lejrskole i 5. klasse med tre 

overnatninger. Den endelige model skal nu landes sammen med 

ledelse og lærerne og vil derefter blive meldt ud til forældrene.  

8. Mad  18.20 – 

18.50 

9. trivsel Trivsel samtale – obligatorisk. 

Ud fra vedhæftede oplæg drøftes trivsel og eventuelle tiltag fra 

skolebestyrelsens side  

/martin 

Gerbrandskolen ligger på landsgennemsnittet og i midten i 

forhold til de øvrige skoler i kommunen. 

Der er markante udsving i forhold til toiletter – men her er nu 

gjort en række tiltag. 

Men i forhold til inspiration og medbestemmelse – kan der 

måske gøres noget?  

Et område er medbestemmelse. Elevrådet har drøftet det. 

Eleverne vil gerne have medbestemmelse i forhold til er mere 

bevægelse. Konkret er der indført bevægelse mellem timerne i en 

dobbeltlektion.  

Ro og orden – det kan være svært for lærerne at skabe ro. Det er 

et opmærksomhedspunkt – fx at der er ro på skolebiblioteket. 

Lærerne har indført fælles regler. Man skal have gangpas for at 

kunne arbejde på gangen.  

Der er i hver klasse en opskrift på undervisning, som en vikar kan 

følge. Det kan forhåbentlig også være med til at skab ro. 

Er der også plads til at træde lidt ved siden af – være urolig/ikke 

følge reglerne? Ja og det skal der være, men der skal være 

generelt ro.  

18.50- 

19.30 



Stemmer resultaterne overens med lærernes opfattelse af 

virkeligheden? Det kan være svært at sige, men ja generelt. 

Ang. spørgsmålet om undervisningen er spændende/kedelig: 

Husk mange veje til læring.  

SB ser ikke grund til at tage yderligere tiltag 

10. Briefing fra 

repræsentanter og ansvarlige 

Briefing og evaluering 

a) Status på brug af meddelelsesbogen. 

Meddelelsesbogen har været drøftet på et fællesmøde 

blandt lærerne. Det er nu sat i søen. En gang årligt 

skrives der om dansk og matematik + et andet fag, som 

skifter for hver årgang. Derudover lægges resultater af 

årgangstest også ud. 

Det meldes ud til forældre, når der er skrevet noget i 

meddelelsesbøgerne.  

 

b) Status på skoleidrætshallen. Udeområdet er ikke med i 

første omgang, men der er bestilt et budgetnotat på 

dette. Forhåbentlig bliver det vedtaget, så der kan 

arbejdes for at få afsat penge på budgettet for 2026 til 

at lave udeområdet sammen med hallen. 

Der sendes efter vinterferien et skriv ud ang. bekymrende fravær 

til alle forældre, da det er et fokusområde for kommunen. Det er 

10 %/ 20 dage. Har man et opmærksomhedskrævende fravær, 

kan skolens personale kontakte forældrene. Argumentet er, at 

der er en sammenhæng mellem fravær og gennemførelse af en 

ungdomsuddannelse.  

For sent fremmøde er et generelt problem.  

19.30-19.40 

12. Meddelelser fra 

a/ Formandskabet: 

b/ Personalet  

c/Forældre 

 

Iab.  

Iab. 

Amsterdamvej vil formentlig være klar til indflytningen inden 1. 

maj. Kunne der gives en status på Amsterdamvej på næste 

møde? 

19.40-19.55 

13. Eventuelt 

 

Iab.  19.55-20.00 

   

 


